
Talousarvion hyväksyminen vuodelle 2023 
 
Kunnanhallitus 28.11.2022 § 388  
  

 
Toimialat ovat käsitelleet oman talousarvionsa seuraavasti: 
 
-       Ympäristölautakunta 22.11.2022 § 137 
-          Tarkastuslautakunta 4.10.2022 § 57 
-          Keski-Karjalan musiikkiopiston johtokunta 17.11.2022 § 59 
-          Sivistyslautakunta 22.11.202 § 110 
 
Kunnanhallitus ja lomistuspalvelut käsittelevät talousarvionsa tässä kohtaa, kun kunnanhallitus tekee 
esityksensä valtuustolle. 
 
Talousarvion ja taloussuunnitelmavuosien osalta on kiinnitettävä huomiota kuntalain 118 § 
kriteeristöön, jossa kuvataan kuutta eri kuntatalouden kriteeriä, jotka voivat johtaa 
arviointimenettelyyn. Tohmajärven kunnan talousarviossa yksikään alempana mainituista kriteereistä 
ei ole täyttynyt vuosien 2019 - 2021 tilinpäätösten osalta: 
  
- Taseeseen kertyneen alijäämän kattamisvelvollisuus enintään neljän vuoden kuluessa tilinpäätöksen 
vahvistamista seuraavan vuoden alusta lukien  
- Kuntakonsernin alijäämä €/asukas, 1 000 € viimeisessä tilinpäätöksessä ja 500 € sitä edeltävässä  
- Kunnan konsernituloslaskelman vuosikatteen ja poistojen suhde < 80 %  
- Kunnan tuloveroprosentti väh. 2 % korkeampi kuin kaikkien kuntien painotettu keskimääräinen 
tuloveroprosentti 
- Kuntakonsernin lainojen ja vuokravastuiden määrä €/asukas ylittää kaikkien kuntakonsernien 
keskimääräisen lainojen ja vuokravastuiden määrän väh. 50 %:lla 
- Kuntakonsernin lainanhoitokate on < 0,8  
 
Tuleva vuosi on Tohmajärven kunnan tuottamien palveluiden osalta historiallinen. Sosiaali- ja 
terveyspalvelut, ympäristöterveyshuolto ja pelastustoimi siirtyvät kunnan järjestämisvastuulta 
hyvinvointialueiden järjestettäväksi. Ympäristöterveydenhuoltoa lukuun ottamatta myös rahoitus tulee 
valtion toimesta. Ensi vuoden alusta Tohmajärven kunta saa vastattavakseen koko Pohjois-Karjalan 
lomituspalvelut. Järjestämisvastuun kattaessa koko maakunnan, kuntaan tulee 90 uutta työntekijää. 
Ruoka -ja siivouspalvelujen henkilöstö siirtyy vuoden alusta Polkka Oy:n palvelukseen. Muutoksen myötä 
Polkka Oy tuottaa ruoka- ja siivouspalvelut Tohmajärven kunnassa. Myös elinkeinopalvelut 
organisoidaan vuoden alusta uudelleen. Keski-Karjalan kehitysyhtiö Oy:n (KETI) toiminta lakkaa 2022 
vuoden loppuun mennessä. Tohmajärven kunnan yritysten palveluista vastaa näillä näkymin vuoden 
2023 alusta Business Joensuu Oy.    
 
Verotuloja arvioidaan kertyvän ensi vuonna 8.002.000 euroa. Tässä laskua edelliseen vuoden 
talousarvioon nähden 57,73 prosenttiyksikköä. Verotulojen roima lasku selittyy sillä, että kuntien 
tuloveroprosentista leikataan 12,64 %, hyvinvointialueen rahoittamista varten. Tohmajärven kunnan 
tuloveroporosentti on ensi vuonna 9,11 %. Tuloveroprosentin leikkauksen lisäksi kuntien osuutta 
yhteisöveron tuotosta pienennetään yhdellä kolmasosalla ja valtion osuutta kasvatetaan vastaavasti.  
Valtionosuudet pienenevät 33,42 prosenttiyksiköllä edelliseen vuoden talousarvioon nähden. 
Valtionosuuksia arvioidaan kertyvän 6.268.000 euroa. Valtionosuuksia siirretään myös kunnilta 
hyvinvointialueen palvelujen rahoittamista varten. Verorahoituksen suuruus (verotulot ja 
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valtionosuudet) on ensi vuoden osalta yhteensä 14.270.000 euroa, tämä on 43,75 prosenttiyksikköä 
vähemmän kuin edellisen vuoden talousarviossa.   
 
Tohmajärven kunnan toimintakuluiksi on arvioitu 23.527.000 euroa ja toimintatuottoja arvioidaan 
kertyvän (mm. palveluiden myyntituotot, vesimaksut, vuokratuotot ja asiakasmaksut) yhteensä 
11.019.000 euroa. Toimintatuotot kasvavat edelliseen vuoteen nähden 60,95 prosenttiyksikköä, tämä 
muutos selittyy koko maakunnan lomituspalvelujen järjestämisvastuulla. Kulujen ja tuottojen 
erotuksena jäljelle jäävät verorahoituksella kustannettavat nettomenot eli toimintakate. Sen arvioidaan 
olevan ensi vuonna 12.578.000 euroa. Toimintakate pienenee edelliseen vuoden talousarvioon nähden 
40,26 prosenttiyksikköä. Tohmajärven kunnan tulos tulee muodostumaan ensi vuonna ylijäämäiseksi. 
Tulevina vuosina valtionosuudet tulevat laskemaan. Siun soten tilinpäätös valmistuu vuoden 2023 
aikana. Siun soten tilinpäätöksellä on vaikutusta kuntien ja hyvinvointialueiden valtionosuuksiin. 
Rahoitusmalli on rakennettu niin, että Siun soten palveluiden käytön volyymi vaikuttaa tulevan 
hyvinvointialueen rahoitukseen positiivisesti ja kunnille taas negatiivisesti. Siun soten viimeisen 
toimintakauden tulos tulee painumaan alijäämäiseksi ja palkkaharmonisointiasia on vielä ratkaisematta. 
Syntyvä alijämä ja palkkaharmonisoinnista kunnille mahdollisesti tulevat kustannukset vaikuttamaan 
Pohjois-Karjalan kuntien 2024–2025 valtionosuuksiin laskevasti. Tilanne haastaa Pohjois-Karjalan 
kunnat, mutta toisaalta myös hyvinvointialueen on pystyttävä järjestämään palveluja jatkossakin 
maakunnan ihmisille. 
 
Tohmajärven kunnan vuosikatteen 2023 arvioidaan olevan 1.731.205 euroa. Poistojen jälkeen 
(1.200.965 euroa) tilikauden tulos on ensi vuonna 525.240 euroa. 
 
Tohmajärven kunta lyhentää vanhoja lainoja ensi vuonna noin 900.000 eurolla. Investointisuunnitelmia 
talousarvioon sisältyy nettomääräisesti yhteensä 1.691.000 euroa. Investointien rahoittaminen ei 
sinänsä vaatisi lainan ottoa, mutta mm. Siun soten alijäämien kattamisen ja mahdolliseen 
palkkaharmonisoinnin kustannusten maksamisen johdosta on tarvetta 2.500.000 euron lainan 
ottamiselle. 
 
Suurin investointivaraus ensi vuodelle on Niiralan teollisuusraiteiden kunnostus, jonka toteuttaminen 
siirtyi vuodelle 2023. Raiteiden kunnostamiseen on saatu 420.000 euroa avustusta ja investoinnin 
suuruus on 600.000 euroa. Valtuutettujen 10.000 euron kehittämisrahaa esitetään ensi vuodelle 
135.000 euroa. Kunnanhallitus on päivittänyt valtuutettujen kehittämisrahan säännöt 14.11.2022 ja ensi 
vuonna 13–14 valtuutettua voi toteuttaa kuntalaisten kanssa yhteistyössä oman kehittämisidean. 
Kuntakeskuksen maamerkkinä olevan keltaisen talon kunnostukseen esitetään myös 256.000 euron 
rahoitusta, jolla rakennuksen ulkopuoli saataisiin kunnostettua kohentamaan kuntakeskuksen 
yleisilmettä. Investointiohjelma sisältää myös infran parannusta.  
 
Talousarviossa sitovuustasoksi valtuuston nähden esitetään toimielintasoa. Tämä tarkoittaa sitä, että 
kunnanhallitus ja -valtuusto eivät ota kantaa toimielinten menojen ja tulojen tarkempaan 
kohdentumiseen vaan se on kunkin toimielimen omassa päätösvallassa. 
 
Kunnanvaltuusto on hyväksynyt kuntastrategian 28.2.2022 § 7 ja hyvinvointisuunnitelman 6.6.2022 § 
211. Talousarvion toiminnalliset tavoitteet tulee pohjautua hyväksyttyyn kuntastrategiaan sekä 
hyvinvointisuunnitelmaan. 
 
Esityslistan liitteenä on talousarvio 2023. 
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Asian valmistelija 
 kunnanjohtaja, talouspäällikkö 

 
Esittelijä 
 kunnanjohtaja 

 
Päätösehdotus 
 Kunnanhallitus esittää valtuustolle vuoden 2023 talousarvioesityksen ja taloussuunnitelman vuosille 

2024-2025 hyväksyttäväksi pohjautuen kunnallisvero-%:iin 9,11. 
 

Merkitään, että talouspäällikkö Tuula Pieviläinen oli asiantuntijana kuultavana tämän asian keskustelun 
aikana klo 13:42 – 17:02. 
 
Merkitään, että kunnanhallitus kävi laajan yleiskeskustelun vuoden 2023 talousarviosta ja vuosien 2024 
– 2025 taloussuunnitelmasta sekä kävi talousarvioestyksen osioittain läpi. 
 
Merkitään, että kunnanhalitus kävi laajan keskustelun kunnallistalon/keltaisen talon ulkopuolen 
kunnostamiseen investointiosassa varattavasta määrärahasta (TA-kirjan investointiosa s. 17). 
 
Vilho Mikkonen esitti, että kunnallistalon/keltaisen talon ulkopuolen kunnostamiseen varattava 
määräraha on 226 000 euroa ja että investointi on jaettava tasan kahdelle vuodelle (2023 – 2024). 
Investointi on ehdollinen ulkopuoliselle rahoitukselle. 
 
Merkitään, että keskustelun aikana pidettiin TAUKO klo 15:15 -  15:33. 
 
Matti Kuittinen esitti, että katusivun entisen sisäänkäyntikuistin ennallistaminen (30 000 euroa) jätetään 
pois kunnallistalon/keltaisen talon ulkopuolen kunnostamisen investointikokonaisuudesta niin, että 
investointiin varataan 196 000 euron määräraha ja että investointi on ehdollinen ja vaatii 100 000 euron 
lisäpanostuksen muilta ulkopuolisilta tahoilta. Lisäksi valtuutetuille tarjotaan mahdollisuus laittaa 
valtuutetun kymppitonninsa investointiin. 
 
Vuokko Väistö esitti, kunnallistalon/keltaisen talon ulkopuolen kunnostamiseen varataan maksimissaan 
20 000 euron suuruinen investointimääräraha. Investointi on ehdollinen ulkopuoliselle rahoitukselle.  
  
Helena Pakarinen esitti, että katusivun entisen sisäänkäyntikuistin ennallistaminen 30 000 euroa 
jätetään kunnallistalon/keltaisen talon ulkokuoren kunnostamisen investoinnista pois eli investointiin 
varataan 226 000 euron suuruinen määräraha. 
 
Matti Kuittinen kannatti Vuokko Väistön esitystä. 
 
Tommi Pesonen kannatti esittelijän pohjaesitystä. 

 
 Jarmo Hasunen kannatti Helena Pakarisen esitystä. 
 

Keskustelun päätyttyä puheenjohtaja totesi, että on tehty kaksi esittelijän pohjaesityksestä poikkeavaa 
kannatettua esitystä, joten on suoritettava äänestys. Vilho Mikkosen ja Matti Kuittisen tekemät 
esitykset raukesivat kannattamattomina. 
 
Puheenjohtaja totesi, että ensin otetaan äänestykseen kaksi eniten pohjaehdotuksesta poikkeavaa 
ehdotusta. 



Äänestysesitys oli seuraava: 
Ne, ketkä kannattavat Helena Pakarisen tekemää esitystä, äänestävät ”JAA”, ja 
ne, ketkä kannattavat Vuokko Väistön esitystä, äänestävät ”EI”. 
Äänestys suoritetaan nimenhuudolla. 
 
Kunnanhallitus hyväksyi yksimielisesti äänestysesityksen. 
 
Äänestyksen tulos: 
Äänestyksessä annettiin 5 ”JAA” –ääntä (Helena Pakarinen, Tommi Pesonen, Jarmo Hasunen, Vilho 
Mikkonen, Elina Väistö), 2 ”EI” –ääntä (Vuokko Väistö, Matti Kuittinen). 
 
Puheenjohtaja totesi, että äänestystuloksen perusteella Pakarisen vastaesitys tulee seuraavaan 
äänestykseen esitteijän pohjaesitystä vastaan.  
 
Äänestysesitys oli seuraava: 
Ne, ketkä kannattavat esittelijän pohjaesitystä, äänestävät ”JAA”, ja 
ne, ketkä kannattavat Helena Pakarisen tekemää esitystä, äänestävät ”EI”. 
Äänestys suoritetaan nimenhuuodolla. 
 
Kunnanhallitus hyväksyi yksimielisesti äänestysesityksen. 
 
Äänestyksen tulos: 
Äänestyksessä annettiin 2 ”JAA” -ääntä (Tommi Pesonen, Elina Väistö), 4 ”EI” -ääntä (Helena Pakarinen, 
Jarmo Hasunen, Matti Kuittinen, Vilho Mikkonen), 1 tyhjä (Vuokko Väistö). 
 
Puheenjohtaja totesi, että äänestystuloksen perusteela kunnanhallitus esittää valtuustolle, että 
kunnallistalon/keltaisen talon ulkopuolen kunnostamiseen varattavaksi investointimäärärahaksi 226 000 
euroa (investointiosa s. 17). 

 
Päätös 
 Kunnanhallitus päätti esittää valtuustolle vuoden 2023 talousarvioesityksen ja taloussuunnitelman 

vuosille 2024-2025 hyväksyttäväksi pohjautuen kunnallisvero-%:iin 9,11. 
 
Kunnallistalon/keltaisen talon ulkopuolen kunnostamiseen varattava investointimääräraha on 226 000 
euron suuruinen (investointiosa s.17). 

 
 ________ 
 
Kunnanvaltuusto 12.12.2022 § 89    
294/02.02.00/2022 [Talousarvio vuodelle 2023]    

 
Esityslistan asia n:o 7.  
 
Merkitään, että puheenjohtaja kävi läpi toimintamallin tämän pykälän käsittelyssä. Aluksi käydään 
yleiskeskustelu talousarviosta. Tämän jälkeen talousarviokirja käsitellään osioa kerrallaan: ensin 
käsitellään talousarviokirjan sivut 3-16 (yleiset osat, konserniosa ja rahoitusosa), sitten talousarviokirjan 
sivut 19-70 (henkilöstö ja käyttötalousosa), viimeisenä talousarviokirjan sivut 17-18 (investointiosa) ja 
tehdään muutosehdotukset, jotka on annettava kirjallisena. 
 
Valtuusto hyväksyi toimintamallin pykälän käsittelyssä. 



Kunnanjohtaja Mikko Löppönen kertoi talousarvion valmistelusta ja päälinjoista. 
 
Matti Ikonen käytti Seitsikko valtuustoryhmän ryhmäpuheenvuoron ja ilmoitti puheenvuorossaan, että 
talousarvio on kokonaisuudessaan hyvin valmisteltu: toiminnalliset tavoitteet ovat selkeitä ja mitattavia 
sekä kytketty strategiaan, investointiohjelmassa korjataan vanhaa ja rakennetaan uutta mutta 
taloudensuunnitelmavuodet valtuustokauden loppupuolella tulevat olemaan haastavat. 
 
Matti Kuittinen käytti Keskustan ryhmäpuheenvuoron ja ilmoitti puheenvuorossaan, että kunnat ovat 
niin suuressa muutoksessa, että se käytänössä tarkoittaa sitä, että kuntien toiminnassa korostuu 
verkostoituminen ja edunvalvonta. Matti Kuittinen korosti, että päätöksenteon ilmapiiri on hyvä ja sillä 
on suuri merkitys. 
 
Sampo Rauma käytti Liike Nyt ryhmäpuheenvuoron ja ilmoitti puheenvuorossaan, että budjetti on 
uskottavasti luotu ja sopivasti tavoitteellinen. 
 
Pauli Hakkarainen käytti SDP:n ryhmäpuheenvuoron ja nosti puheenvuorossaan esille investointiosan 
valmistelun. 
 
Merkitään, että asiassa käytiin laajaa keskustelua mm. talousarvion valmisteluprosessista, 
toiminnallisten tavoitteiden mitattavuudesta, henkilöstöstä sekä kunnallistalosta/keltaisesta talosta ja 
entisestä Värtsilän koulusta. 
 
Kehittämispäällikkö Anne Hyttinen esitteli kunnallistalon/keltaisen talon menneisyyttä, nykytilataa ja 
vaihtoehtoista tulevaisuutta. 
 
Puheenjohtaja päätti toimintamallissa kuvatun yleiskeskustelun. 
 
Merkitään, että keskustelun aikana pidettiin kokouksessa TAUKO klo 15:05 – 15:40. 
 
Merkitään, että tauon jälkeen puheenjohtaja totesi, että kaikki valtuutetut ovat paikalla ja kokous 
laillinen ja päätösvaltainen. 
 
Asian käsittelyä jatkettiin talousarviokirjan osiokohtaisilla keskusteluilla. 
 
 
Talousarviokirja s. 3-16 (yleiset osat, konserniosa ja rahoitusosa). 
 
Puheenjohtaja päätti keskustelun talousarviokirjan sivuista 3-16 (yleiset osat, konserniosa ja 
rahoitusosa).  
 
Puheenjohtaja totesi, että koska muutosehdotuksia ei tullut, talousarvio s. 3-16 hyväksyttiin 
yksimielisesti. 
 
 
Talousarviokirja s. 19-70 (henkilöstö ja käyttötalousosa). 
 
Soile Luukkainen teki ehdotuksen, että sivulle 30 kehittämispalvelujen tulosyksikköön lisätään Värtsilän 
koulun osuus käyttökuluista eli 20 000 euroa (netto) toimintakatteeseen. Kirjallinen ehdotus on 
pöytäkirjan liitteenä. 
 



Pauli Hakkarainen kannatti Soile Luukkaisen tekemää ehdotusta. 
Pauli Hakkarainen teki ehdotuksen, että sivulle 30 kunnallistalon purkamiseen varataan 100 000 euroa 
ja että kehittämispalveluiden tavoitteista poistetaan kohdasta 3  ”kunnallistalon ulkoinen saneeraus”. 
Kirjallinen ehdotus on pöytäkirjan liitteenä. 
 
Vuokko Väistö kannatti Pauli Hakkaraisen tekemää ehdotusta. 
 
Teuvo Karjalainen teki ehdotuksen, että sivulle 55 lisätään nuorten ja ikäihmisten vetäjille 
kannustusrahaa 1 500 euroa. Kirjallinen ehdotus on pöytäkirjan liitteenä. 
 
Vuokko Väistö kannatti Soile Luukkaisen tekemää ehdotusta. 
 
Matti Ikonen kannatti talousarviokirjan s. 30 toiminnallista tavoitetta 3 kunnanhallituksen 
pohjaesityksen mukaisesti. 
 
Tommi Pesonen kannatti talousarviokirjan s. 30 toiminnallista tavoitetta 3 kunnanhallituksen 
pohjaesityksen mukaisesti. 
 
Jouni Martiskin kannatti Pauli Hakkaraisen ehdotusta. 
 
Merkitään, että keskustelun aikana pidettiin kokouksessa TAUKO klo 16:20 – 16:35. 
 
Merkitään, että tauon jälkeen puheenjohtaja totesi, että kaikki valtuutetut ovat paikalla ja kokous 
laillinen ja päätösvaltainen. 
 
Puheenjohtaja päätti keskustelun talousarviokirjan sivuista 19-70 (henkilöstö ja käyttötalousosa).  
 
Keskustelun päätyttyä puheenjohtaja totesi, että keskustelun kuluessa Teuvo Karjalainen on tehnyt 
muutosehdotuksen, joka raukeaa kannattamattomana. Lisäksi Pauli Hakkarainen on tehnyt 
muutosehdotuksen, jota kannatti Vuokko Väistö, Vesa Väistö ja Jouni Martiskin sekä Soile Luukkainen on 
tehnyt muutosehdotuksen, jota kannatti Vuokko Väistö ja Pauli Hakkarainen, joten on suoritettava 
äänestys. 
 
Puheenjohtaja totesi äänestysjärjestyksen: ensin äänestetään Pauli Hakkaraisen tekemästä 
ehdotuksesta ja sitten Soile Luukkaisen tekemästä ehdotuksesta. 
 
Kunnanvaltuusto hyväksyi äänestysjärjestyksen yksimielisesti. 
 
Äänestysesitys oli seuraava: 
Ne, ketkä kannattavat kunnanhallituksen päätösehdotusta, äänestävät ”jaa” ja 
ne, ketkä kannattavat Pauli Hakkaraisen ehdotusta, että kunnallistalon purkamiseen varataan 
käyttötalouteen 100 000 euroa ja että kehittämispalveluiden tavoitteista poistetaan kohdasta 3  
”kunnallistalon ulkoinen saneeraus” äänestävät ”ei”. 
 
Äänestys suoritetaan nimenhuudolla.  
 
Kunnanvaltuusto hyväksyi yksimielisesti äänestysesityksen. 
 
Äänestyksen tulos: 
Äänestyksessä annettiin 21 ”jaa” -ääntä ja 6 ”ei” -ääntä. 



Äänestysluettelo on pöytäkirjan liitteenä. 
 
Merkitään, että Pauli Hakkarainen jätti päätökseen eriävän mielipiteen. 
 
Merkitään, että Vuokko Väistö jätti päätökseen eriävän mielipiteen. 
 
Äänestysesitys oli seuraava: 
Ne, ketkä kannattavat kunnanhallituksen päätösehdotusta, äänestävät ”jaa” ja 
ne, ketkä kannattavat Soile Luukkaisen ehdotusta, että että sivulle 30 kehittämispalveluiden 
tulosyksikköön lisätään Värtsilän koulun osuus käyttökuluista eli 20 000 euroa (netto) 
toimintakatteeseen, äänestävät ”ei”. 
 
Äänestys suoritetaan nimenhuudolla.  
 
Kunnanvaltuusto hyväksyi yksimielisesti äänestysesityksen. 
 
Äänestyksen tulos: 
Äänestyksessä annettiin 19 ”jaa” -ääntä ja 8 ”ei” -ääntä. 
Äänestysluettelo on pöytäkirjan liitteenä. 
 
Merkitään, että Pauli Hakkarainen jätti päätökseen erivän mielipiteen, joka on pöytäkirjan liitteenä. 
 
Puheenjohtaja totesi, äänestystuloksin 21 ”jaa” -ääntä ja 6 ”ei” -ääntä sekä 19 ”jaa” -ääntä ja 8 ”ei”  
-ääntä, valtuuston hyväksyneen kunnanhallituksen pohjaesityksen talousarviokirjan s. 19-70. 
 
 
Talousarviokirja s. 17-18 (investointiosa) 
 
Vilho Mikkonen teki ehdotuksen, että valtuutetut Vilho Mikkonen, Petra Mikkonen ja Ritva Simonen 
käyttävät valtuutettujen kymppitonnin koirapuiston rakentamiseen. Kirjallinen ehdotus on pöytäkirjan 
liitteenä. 
 
Matti Kuittinen teki ehdotuksen (ryhmäesitys), että sivulle 17 kunnallistaloa koskeva summa 
ehdollistetaan sille, että kunnallistalon kunnostukseen saadaan vähintään 100 000 euroa rahoitusta 
Tohmajärven kunnan rahoituksen lisäksi ja kunnanhallituksen esitykseen lisätään 1 euro eli 
kunnallistalon ulkopuolen kunnostukseen varattava investoini olisi 226 001 euroa. Kirjallinen ehdotus on 
pöytäkirjan liitteenä. 
 
Pauli Hakkarainen teki ehdotuksen, että kunnallistalon kunnostamiseen varataan 0 euroa ja korjataan 
samalla muut osat, jotka ovat muutosehdotuksen kanssa ristiriidassa. Kirjallinen ehdotus on pöytäkirjan 
liitteenä. 
 
Hannu Hämäläinen teki ponsiesityksen, että esteettömän luontopolkua tehdessä, tutkitaan olemassa 
olevia nuotiopaikkoja Hiidensuon rannassa ja Siikajärvellä. Samalla tutkittaisiin hiihtoladun kulkemista 
Hiidensuon laavun / nuotiopaikan kautta. Kirjallinen ponsiehdotus on pöytäkirjan liitteenä. 
 
Matti Ikonen kannatti talousarviokirjan s. 17 investointiohjelman kunnallistalon/keltaisen talon 
ulkopuolen kunnostamisen määrärahaesitystä 226 000 euroa kunnanhallituksen pohjaesityksen 
mukaisesti. 
 



Tommi Pesonen kannatti talousarviokirjan s. 17 investointiohjelman kunnallistalon/keltaisen talon 
ulkopuolen kunnostamisen määrärahaesitystä 226 000 euroa kunnanhallituksen pohjaesityksen 
mukaisesti. 
 
Reima Ehrukainen teki ehdotuksen, että sivulle 17 kohtaan Tikkala-Onkamo alueen kehittäminen 
lisätään teksti ” sekä mahdolliset Onkamon alueen kohteet”. Kirjallinen ehdotus on pöytäkirjan 
liitteenä. 
 
Ritva Simonen kannatti Reima Ehrukaisen ehdotusta. 
 
Ritva Simonen kannatti talousarviokirjan s. 17 investointiohjelman kunnallistalon/keltaisen talon 
ulkopuolen kunnostamisen määrärahaesitystä 226 000 euroa kunnanhallituksen pohjaesityksen 
mukaisesti. 
 
Vuokko Väistö kannatti Pauli Hakkaraisen ehdotusta. 
 
Petra Mikkonen kannatti Vilho Mikkosen ehdotusta. 
 
Merkitään, että keskustelun aikana pidettiin kokouksessa TAUKO klo 16:57– 17:02. 
 
Merkitään, että tauon jälkeen puheenjohtaja totesi, että kaikki valtuutetut ovat paikalla ja kokous 
laillinen ja päätösvaltainen. 
 
Puheenjohtaja päätti keskustelun talousarviokirjan sivuista 17 – 18 (investointiosa). 
 
Keskustelun päätyttyä puheenjohtaja totesi, että keskustelun kuluessa Vilho Mikkonen on tehnyt 
muutosehdotuksen, jota kannatti Petra Mikkonen, Reima Ehrukainen on tehnyt muutosehdotuksen, jota 
kannatti Ritva Simonen, Matti Kuittinen on tehnyt ryhmäesityksen sekä Pauli Hakkarainen on tehnyt 
muutosehdotuksen, jota kannatti Vuokko Väistö, joten on suoritettava äänestys. 
 
Puheenjohtaja tiedusteli valtuutetuilta sopiiko, että Vilho Mikkosen ehdotus hyväksytään yksimielisesti. 
 
Kunnanvaltuusto hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti. 
 
Puheenjohtaja totesi äänestysjärjestyksen: ensin äänestetään Reima Ehrukaisen tekemästä 
ehdotuksesta ja sitten kunnallistalon/keltaisen talon kunnostamiseen varattavasta määrärahasta. 
 
Kunnanvaltuusto hyväksyi äänestysjärjestyksen yksimielisesti. 
 
Äänestysesitys oli seuraava: 
Ne, ketkä kannattavat kunnanhallituksen päätösehdotusta, äänestävät ”jaa” ja 
ne, ketkä kannattavat Reima Ehrukaisen ehdotusta, että sivulle 17 kohtaan Tikkala-Onkamo alueen 
kehittäminen lisätään teksti” sekä mahdolliset Onkamon alueen kohteet”, äänestävät ”ei”. 
 
Äänestys suoritetaan nimenhuudolla.  
 
Kunnanvaltuusto hyväksyi yksimielisesti äänestysesityksen. 
 
Äänestyksen tulos: 
Äänestyksessä annettiin 19 ”jaa” -ääntä ja 8 ”ei” -ääntä. 



Äänestysluettelo on pöytäkirjan liitteenä. 
 
Merkitään, että Reima Ehrukainen jätti päätökseen erivän mielipiteen. 
 
Merkitään, että Ritva Simonen jätti päätökseen eriävän mielipiteen, joka on pöytäkirjan liitteenä.  
 
Äänestysesitys oli seuraava: 
Kun asia koskee määrärahan myöntämistä, otetaan ensin äänestykseen määrältään suurimman 
ehdotuksen hyväksyminen tai hylkääminen ja näin jatketaan ehdotusten suuruudenmukaisessa 
järjestyksessä, kunnes jokin ehdotus hyväksytään, minkä jälkeen pienemmistä ehdotuksista ei enää 
äänestetä. 
 
Ne, ketkä kannattavat ehdollisen määrärahan 226 001 euron myöntämista, äänestävät ”jaa” ja 
ne, ketkä kannattavat ehdollisen määrärahan 226 001 euron hylkäämistä, äänestävät ”ei”. 
 
Äänestys suoritetaan nimenhuudolla.  
 
Kunnanvaltuusto hyväksyi yksimielisesti äänestysesityksen. 
 
Äänestyksen tulos: 
Äänestyksessä annettiin 9 ”jaa” -ääntä ja 17 ”ei” -ääntä, 1 ”tyhjä”. 
Äänestysluettelo on pöytäkirjan liitteenä. 
 
Puheenjohtaja totesi, että äänestystä on jatkettava. 
 
Äänestysesitys oli seuraava: 
Kun asia koskee määrärahan myöntämistä, otetaan ensin äänestykseen määrältään suurimman 
ehdotuksen hyväksyminen tai hylkääminen ja näin jatketaan ehdotusten suuruudenmukaisessa 
järjestyksessä, kunnes jokin ehdotus hyväksytään,minkä jälkeen pienemmistä ehdotuksista ei enää 
äänestetä. 
 
Ne, ketkä kannattavat määrärahan 226 000 euron myöntämista, äänestävät ”jaa” ja 
ne, ketkä kannattavat määrärahan 226 000 euron hylkäämistä, äänestävät ”ei”. 
 
Äänestys suoritetaan nimenhuudolla.  
 
Kunnanvaltuusto hyväksyi yksimielisesti äänestysesityksen. 
 
Äänestyksen tulos: 
Äänestyksessä annettiin 20 ”jaa” -ääntä ja 7 ”ei” -ääntä. 
Äänestysluettelo on pöytäkirjan liitteenä. 
 
Merkitään, että Pauli Hakkarainen jätti päätökseen erivän mielipiteen, joka on pöytäkirjan liitteenä. 
 
Puheenjohtaja totesi, äänestystuloksin 19 ”jaa” -ääntä ja 8 ”ei” -ääntä sekä 20 ”jaa” -ääntä ja 7 ”ei”  
-ääntä valtuuston hyväksyneen kunnanhallituksen pohjaesityksen talousarviokirjan s. 17 - 18. Lisäksi 
puheenjohtaja totesi valtuuston hyväksyneen yksimielisesti Mikkosen esityksen, että valtuutetut Vilho 
Mikkonen, Petra Mikkonen ja Ritva Simonen käyttävät valtuutettujen kymppitonnin koirapuiston 
rakentamiseen. 
 



Puheenjohtaja totesi Hannu Hämäläisen kokouksessa tekemän ponnen. 
 

 
Päätös 
 Kunnanvaltuusto hyväksyi vuoden 2023 talousarvioesityksen ja taloussuunnitelman vuosille 2024-2025 

pohjautuen kunnallisvero-%:iin 9,11. 
 
Talousarvio s. 3-16 hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
Talousarvio s. 19-70 hyväksyttiin äänestystuloksin 21 "jaa" -ääntä ja 6 "ei" -ääntä sekä 19 "jaa" -ääntä ja 
8 "ei" -ääntä kunnanhallituksen pohjaesityksen mukaisesti. 
 
Talousarvio s. 17-18 hyväksyttiin äänestystuloksin 19 "jaa" -ääntä ja 8 "ei" -ääntä sekä 20 "jaa" ääntä ja 7 
"ei" -ääntä kunnanhallituksen pohjaesityksen mukaisesti. 
 
Kunnanvaltuusto hyväksyi yksimielisesti, että valtuutetut Vilho Mikkonen, Petra Mikkonen ja Ritva 
Simonen kättävät valtuutettujen kymppitonnin koirapuiston rakentamiseen. 

 
 

Merkitään, että Jukka Ignatius poistui kokouksesta tämän asian päätöksenteon jälkeen klo 17:14. 
 
 

 
 ________


